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Algemene informatie
Er is een groeiende vraag naar communicatiedeskundigen die kennis hebben van 
communicatie maar ook van de life sciences; bijvoorbeeld voeding, gezondheid, 
duurzaamheid, klimaat, natuur, verstedelijking. Je begrijpt wat er speelt en 
hoe je dat moet uitleggen om maatschappelijke betrokkenheid te vergroten. 
Onze afgestudeerden werken bij communicatie- en consultancybureaus, 
overheidsinstellingen, commerciële bedrijven en kennisinstituten in Nederland 
en in het buitenland. In dit boekje vind je verhalen van master afgestudeerden 
waarin zij vertellen over hun huidige baan.

Hieronder een overzicht van de functies die je kunt uitvoeren bij verschillende 
organisaties. Het overzicht is gebaseerd op de huidige functies van 
afgestudeerden in de afgelopen vijf jaar. Je kunt zien dat een deel van de 
studenten verder gaat als onderzoeker of een PhD gaat doen. Wat ook opvalt 
is de grote groep studenten die in de categorie ‘overig’ valt. Door inhoudelijke 
kennis en kennis van communicatie zijn de afgestudeerden breed inzetbaar. Het 
betreft veelal functies met unieke functiebenamingen. Enkele voorbeelden binnen 
de categorie ‘overig’ zijn politiek adviseur, beleidsadviseur en wetenschappelijk 
medewerker.

Communicatie adviseur/consultant

Communicatiemedewerker/manager & marketing

Onderzoeker (niet PHD)

Overig

PhD

Projectmedewerker/manager

Trainee

Werkzoekend

Meer weten?
Bachelor Communicatie en Life Sciences: www.wur.nl/bcl | bcl@wur.nl
Master Communication, Health and Life Sciences, 
specialisatie Communication and Innovation: www.wur.eu/mch | mch.msc@wur.nl
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Susanne Conradi

  
Communicatiemedewerker bij Movisie

Bij het kiezen van een studie viel mij direct op dat deze master in Wageningen 
anders was dan communicatiestudies in andere steden: veel meer gericht op 
gedrag, maatschappelijke vraagstukken en life sciences. Die combinatie sprak 
mij erg aan. Tijdens mijn bachelor en master volgde ik life science vakken op 
het gebied van klimaatverandering en gezondheid. Deze vakken gaven meer 
verdieping en het interdisciplinaire aspect beviel mij goed. Tot mijn stage bij 
SME (een adviesbureau gericht op duurzaamheid) had ik nog geen concreet 
beeld van wat ik wilde en hoe het werkende leven eruit zou zien. In mijn optiek 
was de stage een groot pluspunt van de opleiding. Ik leerde veel over wat het 
vakgebied communicatie in de praktijk inhoudt en kon mijzelf ontwikkelen in 
een veilige omgeving. Nu werk ik als communicatiemedewerker bij Movisie, 
waarbij alles wat ik heb geleerd samenkomt. Movisie is een kennisinstituut 
voor sociale vraagstukken, met als doel het realiseren van een duurzame 
positieve verandering voor mensen in een kwetsbare positie. Ik sla een brug 
tussen de wetenschap en de samenleving, door de onderzoeken te delen met 
de praktijk. Zo geeft het praktische handvatten aan bijvoorbeeld sociaalwerkers 
en gemeenten om te kunnen toepassen in hun werk. Mijn werkzaamheden 
bestaan uit interviews met experts, artikelen schrijven en delen en (online) 
leerbijeenkomsten organiseren. Ook ben ik betrokken bij het Kennisplatform 
Integratie en Samenleving, een platform voor een inclusieve samenleving. Ik 
vind alle onderwerpen die aan bod komen interessant en inspirerend en heb het 
gevoel iets te kunnen bijdragen aan de maatschappij. Daarom vind ik het ook zo 
leuk om te bedenken hoe we daar het beste over kunnen communiceren. Ik ben 
heel blij met waar ik door deze studie terecht ben gekomen!
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Sara van der Boon

  
Junior communicatieadviseur bij 

 strategisch communicatieadviesbureau Facet&

Terwijl ik nog bezig was met afstuderen, begon ik aan mijn baan bij strategisch 
communicatieadviesbureau Facet&. We werken voor overheden en semi-
overheden, zoals gemeenten, zorginstellingen en onderwijsorganisaties. Een 
plek die niet gelijk logisch leek voor iemand die net de universiteit had afgerond, 
maar dat wel was toen ik me bedacht dat ik op het gebied van duurzaamheid 
écht verschil zou kunnen maken als ik het politieke- en maatschappelijke 
speelveld zou leren begrijpen.

Facet& ondersteunt organisaties op het gebied van crisiscommunicatie, corporate 
communicatie en omgevingscommunicatie. Ook begeleiden we projecten en 
(storytelling)campagnes. In de praktijk houdt dit in dat klanten met allerlei 
vragen bij ons terecht kunnen. Wanneer twee partijen fuseren, ergens een 
reorganisatie plaatsvindt of als een organisatie in een crisis terechtkomt; wij 
analyseren de hele situatie en bieden (vanuit communicatie) oplossingen. Goed 
communiceren is in dat soort gevallen cruciaal, maar enorm lastig. Zowel intern 
als extern hoort iedereen geïnformeerd te worden, transparant en begrijpelijk. 
Dat is een uitdaging maar eentje die wordt afgewisseld met vrolijke en ‘kleinere’ 
projecten. Zo worden we ook gevraagd voor het opstellen van social media 
berichten, toespraken, artikelen of flyers. Kortom: ontzettend veelzijdig werk en 
never a dull moment! In een half jaar leerde ik al veel. Het voornaamste vind 
ik dat elke communicatieprofessional nieuwsgierig moet zijn. Goed doorvragen 
om erachter te komen wat een klant nou écht wil en hoe communicatie die 
vraag kan beantwoorden. Die instelling, samen met mijn kritische houding, heb 
ik aan deze master te danken. Steeds meer merk ik hoe belangrijk het is om 
(wetenschappelijke) achtergrondkennis te hebben over stakeholdermanagement, 
interculturele communicatie en overtuigingstechnieken. Daarnaast is het ook 
belangrijk om kennis te hebben over duurzaamheid en gedragsverandering; 
onderwerpen die spelen en steeds belangrijker worden. Mijn leidinggevende is 
blij dat ik mijn stevige bodem daarin aan Wageningen University dank, ik blij dat 
ik me erin mag vastbijten. Een win-win situatie!
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Lenna van Kollenburg – 
Vlemminx 

  
Regiobeheerder Waterschap de Dommel

Tijdens mijn studie koos ik zowel in mijn bachelor als master het onderwerp 
“Landbouw” als life science domein. Een paar maanden voordat ik afstudeerde 
had ik al een baan bij Waterschap De Dommel als projectmedewerker. 
Vervolgens groeide ik door naar de functie van Regiobeheerder. In deze 
functie ben ik verantwoordelijk voor het stroomgebied; ‘s winters niet te veel 
water en in de zomer water langer vasthouden. Dit is belangrijk voor zowel 
landbouw als natuur. Bij Waterschap De Dommel zijn we volledig afhankelijk 
van regenwater. Wanneer er geen regen valt, zal uiteindelijk alles verdrogen. 
Gekeken naar de klimaatsverandering hebben we steeds meer te maken met 
extremen; langere periodes van droogte gecombineerd met hevige regenbuien. 
Vroeger was het watersysteem erop ingericht om het water zo snel mogelijk 
naar de zee te brengen. Nu kijken we hoe we water langer kunnen vasthouden, 
maar hiervoor hebben we ruimte nodig. Als waterschap hebben we alleen de 
sloten in eigendom. De percelen eromheen zijn van agrariërs, inwoners, terrein 
beherende organisaties, gemeentes etc. Pas wanneer iedereen meedoet, kunnen 
we veranderingen aanbrengen. En daar begint mijn functie; ik ga het veld in en 
het gesprek aan om te kijken hoe we elkaar kunnen helpen. Het goede gesprek 
hierover voeren is ontzettend interessant, maar ook lastig. Het hoofddoel is 
vaak hetzelfde, maar de wens om dit doel te bereiken ligt weleens uit elkaar. 
Het begeleiden van groepsprocessen, risico-communicatie en strategische 
communicatie zijn vakken van de studie die regelmatig terugkomen in mijn 
werk. Ik ben erg blij dat ik deze studie koos. Na afronding ligt de wereld aan je 
voeten!
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Stijn van 
Suntenmaartensdijk

  
Trainee Communications Advisor bij 

 Energie Beheer Nederland (EBN)
 

Als communicatieadviseur bij Energie Beheer Nederland (EBN) heb ik nog 
dagelijks profijt van de tweejarige master. Met EBN zitten we midden in de 
energietransitie. Van oudsher actief in de gas en olie en hedendaags ook in 
geothermie, de opslag van CO2 en ontwikkeling van duurzame gassen en 
energieopslag. Ik werk veel samen met technisch opgeleide mensen met veel 
specifieke (vak)kennis. De diepgang in technische vakken aan Wageningen 
University in combinatie met een stage en thesis die je beide bij een bedrijf kan 
uitvoeren, geven je veel bagage. Bagage waar ik nu handig gebruik van maak en 
waardoor ik gesprekken gemakkelijker volg.

De keuze voor deze master was zeer bewust. Al tijdens mijn BSc Voeding en 
Gezondheid, eveneens aan dezelfde universiteit, kwam ik erachter dat ik een 
technische basis erg waardeer. Maar uiteindelijk vind ik het interessanter om 
complexe materie begrijpelijk over te brengen. Communicatieopleidingen aan 
andere universiteiten waren éénjarig en meer gericht op de commerciële/ 
corporate kant. De verbreding waar ook gedragsverandering aan bod komt sprak 
mij juist erg aan.

Bij EBN krijg ik met veel verschillende aspecten van het communicatievak 
te maken. Dit varieert van interne & externe communicatie (de corporate 
communicatie), communicatie over een specifiek thema zoals CO2-opslag tot 
omgevingscommunicatie/ woordvoerderschap. Als trainee krijg je bij EBN een 
driejarig contract. Dat is lang in vergelijking met de meeste traineeships. Maar 
voor mij brengt het veel voordelen met zich mee. Je kan meer verschillende 
aspecten van communicatie proberen.

Heb je vragen of wil je meer weten? Stuur me een berichtje via LinkedIn!
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Paulien Poelarends 

  
Communicatieadviseur bij 

 bureau Maatschap voor Communicatie 

Sinds drie jaar werk ik als adviseur bij Maatschap voor Communicatie. Ik vind 
het geweldig om voor een bureau te werken. Mijn werk is hierdoor heel divers. 
Ik werk gelijktijdig aan meerdere projecten met gevarieerde onderwerpen 
voor verschillende opdrachtgevers. Zo help ik nu gemeente Rotterdam bij 
de communicatie richting mensen die leven in armoede. Ook adviseer ik 
Rijkswaterstaat bij de communicatie over smart mobility en circulaire economie. 
Provincie Gelderland help ik bij de interne communicatie over de omgevingswet. 
Ook deed ik projecten voor de Rijksdienst voor Ondernemend Nederland (RVO) 
en een aantal kleine gemeenten. Het mooie van het vak communicatie is dat je 
veel impact kunt genereren. Met een goed idee komt een bedrijf of overheid er 
niet. Door slimme overtuigende communicatie, kan ik als communicatieadviseur 
helpen een product te verkopen of een beweging in gang te zetten. Tegelijkertijd 
is mijn werk ook heel zichtbaar; iedereen kan zien of mijn strategie succesvol 
is of niet! En dat is soms best wel spannend. In Wageningen leer je veel over 
stakeholdermanagement en het verbeteren van de dialoog. In Nederland 
wordt dit steeds belangrijker. Overheden nemen niet zomaar een beslissing. Ze 
willen voor- en tegenstanders betrekken. Dit vraagt om een hele zorgvuldige 
communicatieaanpak. Kortom: ik gebruik de kennis van mijn opleiding nog 
iedere dag. Door de communicatievakken te combineren met life sciences 
vakken leerde ik beter begrijpen hoe mensen met een andere achtergrond 
denken. Dit helpt mij nog iedere dag in mijn werk, want mijn opdrachtgevers 
hebben vaak geen communicatie gestudeerd en kijken daardoor heel anders 
naar vraagstukken. Echter samen komen we altijd tot de juiste strategie.
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Ellen Bulten

  
Onderzoeker innovatie en transitie

 duurzame landbouw en voedselsystemen bij
 Wageningen Research

Tijdens mijn Master wist ik al dat ik verder wilde werken aan duurzame 
innovatie en transitie. Daarom liep ik een onderzoeksstage bij KWR, een 
kennisonderneming die kennis genereert om de watersector instaat te stellen 
water-wise op te treden in onze verstedelijkte samenleving. Daar deed ik 
onderzoek binnen een kennis-actie programma, gericht op de transitie naar een 
circulaire waterketen en governance daaromheen. Tijdens deze stage leerde ik 
veel en maakte ik kennis met het werk als onderzoeker.

Een week na mijn afstuderen werd ik aangenomen als onderzoeker innovatie 
en transitie duurzame landbouw en voedselsystemen bij Wageningen 
Research. Wageningen Research valt onder WUR en bestaat uit verschillende 
onderzoeksinstituten, die toepassingsgericht onderzoek doen. Deze baan sluit 
perfect aan bij waar de Masterspecialisatie Communicatie & Innovatie voor mij 
over ging: het begrijpen, sturen en evalueren van veranderingsprocessen gericht 
op duurzaamheid. Als toepassingsgerichte onderzoeker vorm je een brug tussen 
wetenschap en praktijk en kun je een bijdrage leveren aan het oplossen van 
real-life vraagstukken.

Het werk als onderzoeker is enorm gevarieerd: van interviews afnemen en data 
analyseren tot workshops geven en rapporten schrijven. Bovendien werk ik aan 
veel verschillende projecten over uiteenlopende onderwerpen zoals eiwittransitie, 
nieuwkomers in de landbouw en de rol van landbouw in de energietransitie. 
In verschillende Europese projecten werken we samen met partners uit heel 
Europa en leer ik veel over de Europese context en ontwikkelingen. Het leuke 
aan het werk als onderzoeker is de afwisseling tussen activiteiten en de variëteit 
in projecten. Hierdoor doe je in korte tijd veel kennis op en kun je jezelf snel 
ontwikkelen tot een betere onderzoeker. Daarnaast ontwikkel je je ook in andere 
vaardigheden zoals faciliteren, communiceren en projectmanagement. Kortom: 
een gevarieerde baan waarin je je goed kunt ontwikkelen en steeds weer nieuwe 
dingen leert!    
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Joost Heeremans 

  
Ecoloog bij Provincie Utrecht 

Na mijn bachelor Bos- en Natuurbeheer aan Wageningen University was ik 
meer geïnteresseerd in de communicatieve kant rond natuurbeheer. Ik vond 
het fascinerend om te zien hoe ecologische inzichten in het publieke debat 
geregeld ondersneeuwden. Deze master was voor mij een goed vervolg 
omdat ik naast de communicatievakken ook nog verdiepende vakken rond 
ecologie en natuurbeheer kon volgen. Bij de papers die ik schreef voor de 
communicatievakken koos ik vrijwel altijd een onderwerp gerelateerd aan 
natuurbeheer. Tijdens mijn studie deed ik al korte klussen als ecoloog en tegen 
het einde van mijn studie kreeg ik een kans om te werken bij de Provincie 
Utrecht. Ik werk nu enkele jaren bij de Provincie Utrecht en trad na anderhalf 
jaar detachering in vaste dienst. Ik begeleid in de hele provincie particuliere 
natuurbeheerders die hun agrarische grond hebben omgevormd tot natuur. In 
mijn functie kom ik veel buiten en voer ik gesprekken met natuurbeheerders 
waarbij zowel mijn ecologische kennis als mijn communicatieachtergrond 
van pas komen. Ik ben voor veel particuliere natuurbeheerders het eerste 
aanspreekpunt en probeer de communicatielijnen kort te houden. Juist door in 
hun gebieden te kijken en door met ze in gesprek te gaan, kunnen we op maat 
gesneden beheeradviezen geven waarmee de natuur het meest gebaat is. Bij 
mijn aanstelling was de functie nieuw en zochten we binnen het projectteam 
naar een goede aanpak. Ik kreeg hierbij veel ruimte om het werk vorm te 
geven. Geregeld vergaderen we met andere ecologen en juristen over de beste 
aanpak. Werken bij de provincie bevalt mij heel goed. Je krijgt veel ruimte om 
jezelf te ontwikkelen en je krijgt al snel veel verantwoordelijkheid. Daarnaast 
ben ik heel blij dat ik in mijn functie een positieve bijdrage kan leveren aan de 
natuurontwikkeling in de Provincie Utrecht.
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Tim van Eijl 

  
Communicatieadviseur en onderzoeker bij   

 Hogeschool Utrecht

Kennis en kunde op het gebied van communicatie kunnen toepassen op 
maatschappelijke vraagstukken, met name op het gebied van voeding & 
gezondheid, dat is wat mij al voor mijn studietijd in Wageningen erg leuk leek. 
Binnen deze master kreeg ik de kans om mij op dit gebied te bekwamen. 
Door de combinatie van communicatievakken met life science vakken kon ik 
communicatiekennis gelijk toepassen op maatschappelijke onderwerpen.
De verplichte stage binnen de master voerde ik uit binnen een lectoraat 
(onderzoeksgroep) van Hogeschool Utrecht. Dit lectoraat doet praktijkgericht 
onderzoek binnen het publieke domein, vooral op het gebied van gezondheid. 
Daarbij wordt vanuit één onderzoekslijn vooral vanuit een communicatie en 
gedragsperspectief gekeken naar een vraag uit de praktijk, waarbij vaak 
duurzame gedragsverandering centraal staat. Tijdens mijn stage onderzocht 
ik bijvoorbeeld de effectiviteit van de Eetmeter, een gezondheidsapp van het 
Voedingscentrum. 
Vanuit een communicatie en gedragsperspectief naar maatschappelijke 
onderwerpen kijken sprak mij enorm aan. Na mijn stage ging ik daarom aan de 
slag in meerdere onderzoeksprojecten van het lectoraat waar dit centraal staat. 
Veel van deze projecten worden multi-disciplinair onderzocht, iets wat door de 
tijd in Wageningen mij niet onbekend is. 
Naast het uitvoeren van onderzoek ben ik communicatieadviseur op het 
gebied van onderzoekscommunicatie. Dit loopt uiteen van interne en externe 
communicatie en strategiebepaling tot het adviseren van onderzoekers op het 
gebied van communicatie. Daarnaast geef ik soms lessen en workshops op het 
gebied van communicatie en gedragsverandering. 

Wat ik huidige en nieuwe studenten zou willen meegeven is om een stage 
te kiezen bij een organisatie waar je graag aan de slag gaat en waar je veel 
kunt leren. Pak daarnaast tijdens je studie leuke activiteiten op zoals het 
meedraaien in verschillende commissies en kies een thesis onderwerp dat je echt 
aanspreekt. Maar bovenal: geniet van je studententijd!
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Amy Jansen

  
Projectmedewerker Team Marketing en   

 Communicatie bij Bionext

Tijdens mijn studie in Wageningen leerde ik meer over duurzaamheid, iets waar 
ik van tevoren niet veel van af wist maar wat mij wel interesseerde. Daarom 
verdiepte ik mij daarin. Zo richtte ik mijn life science vakken op duurzame 
stedelijke ontwikkeling en versies van alternatieve landbouw. Hoe meer ik 
leerde, hoe meer ik in deze technieken en manieren van denken oplossingen zag 
voor maatschappelijke vraagstukken. Het was dan ook logisch voor mij om na 
mijn studie in mijn werk met duurzaamheid aan de slag te gaan. Zo kwam ik bij 
Bionext terecht.

Bij Bionext werken we samen met de gehele biologische keten: boeren, 
verwerkers en retail. Dit zorgt ervoor dat er veel verschillende belangen 
spelen binnen de organisatie, wat ik heel interessant vind. De projecten die 
we doen kijken vanuit verschillende kanten naar de biologische voedselketen. 
Dit impliceert dat geen project hetzelfde is. Zo werkte ik aan een brochure 
met beschikbare plantenrassen die resistent zijn voor ziektes. Ook werk ik 
aan de communicatie rondom een project over natuurlijke middelen in de 
biologische veeteelt. Naast de diverse projecten ben ik ook verantwoordelijk 
voor de communicatie van Bionext. Zo houd ik social media bij en maak ik de 
maandelijkse nieuwsbrief. Met zo veel verschillende werkzaamheden verveel ik 
mij niet.

Zowel tijdens mijn bachelor als mijn master leerde ik met verschillende mensen 
te werken om tot een oplossing te komen, vooral wat betreft maatschappelijke 
vraagstukken. De basiskennis die je op doet in je life science vakken, helpt je 
problemen snel aan te pakken en begrip te hebben voor de betrokkenen bij zo’n 
situatie. Voor de werknemer is dit heel fijn: je kent het communicatieproces, 
maar weet ook van de onderwerpen waar je mee te maken krijgt. Ik vond het 
heel leuk om tijdens mijn studie voor een deel mijn eigen pad te kunnen kiezen. 
Mijn advies hierbij: probeer vooral vakken die jij interessant en leuk vindt, wie 
weet vind jij ook bij toeval je ideale werkveld.
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Simone Leijdekkers

  
Communicatiespecialist BrabantZorg

Wat de Master zo interessant maakte, is dat je in aanraking komt met 
allerlei maatschappelijke thema’s zoals ook de ouderenzorg. Maar als 
communicatiespecialist werken in de ouderenzorg? Het is levendiger dan ooit, 
zeker met het oog op de huidige arbeidsmarkt! Ik mag me begeven op het 
interessante speelveld van arbeidsmarktcommunicatie en job marketing. De 
spanning zit hem in de steeds groter wordende groep ouderen die zorg nodig 
heeft en de groep verzorgenden en verpleegkundigen die niet meegroeit en 
steeds moeilijker tegemoet kan komen aan de zorgvraag. Dát met alle gevolgen 
van dien; hoge werkdruk, ziekte, uitstroom naar een andere beroepensector 
wat leidt tot een nog groter tekort aan personeel. Het is echt een uitdaging om 
de werkgever en de functies zo te positioneren dat we kunnen waarmaken wat 
we beloven, het huidige ‘overspannen’ personeel niet tegen het hoofd stoten en 
toch nog onderscheidend genoeg zijn zodat potentiële medewerkers de overstap 
willen maken. 

Hoe dat er in de dagelijkse praktijk uitziet? Ik denk onder andere mee in de 
strategische invulling van arbeidsmarktcampagnes, ik maak contentstrategieën, 
ik herschrijf vacatureteksten, ik analyseer hoe de werkzoekenden onze vacatures 
zoeken en vinden, ik werk aan projecten zoals het vernieuwen van de werken 
bij-website en het inrichten van een unieke sollicitatie-ervaring. Dit alles met de 
arbeidsmarktstrategie en het werkgeversmerk in het achterhoofd. Ook schuif ik 
aan bij recruiters; samen maken we een aanvalsplan om de doelgroep op een 
creatieve manier te benaderen en om relevant te zijn bij de doelgroep.

Het uiteindelijke doel is een hogere instroom van nieuwe collega’s en een positief 
werkgeversmerk: “hoe wordt er op feestjes over ‘ons’ als werkgever gepraat?”
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Fenna Arnoldussen

  
Project Consultant bij Balance

Op dit moment ben ik werkzaam als Project Consultant bij Balance. Dit is een 
projectmanagement bureau met veel verschillende (overheids-)klanten zoals 
waterschappen, gemeentes, provincies, maar ook klanten als Schiphol en 
ProRail. Als Project Consultant krijg ik de kans om bij verschillende werkgevers 
een kijkje in de keuken te nemen. Zo was ik een halfjaar aan de slag als 
project assistent bij de gemeente Amsterdam. Op dit moment werk ik als 
Maintenance Engineer bij de onderhoudsafdeling van het waterschap in Delft. 
Het zijn uiteenlopende functies, maar de kernkwaliteiten komen overeen. Veel 
hiervan leerde ik tijdens mijn masterstudie in Wageningen. Zo ben ik in mijn 
werk veel bezig met het stroomlijnen van processen en afstemmen tussen 
verschillende partijen. Hoe ga je om met verschillende belangen? Of hoe breng 
je een verandering teweeg in een organisatie? Dit soort vragen, waarover je 
veel leert tijdens de studie in Wageningen, is heel relevant in mijn dagelijkse 
werkzaamheden. 

Ik vind het waardevol dat ik naast mijn communicatie kennis ook gespecialiseerd 
ben in een life science domein. Dankzij mijn life science kennis deel, merk ik, 
dat ik snel kan schakelen met de specialisten bij het waterschap. Uiteraard 
weet ik lang niet alles van de technische kant, maar dat hoeft ook niet. Het 
is aan mij om de vertaalslag te maken van de techniek naar bijvoorbeeld een 
onderhoudsplan. Ik merkte ook dat ik door mijn achtergrond interessant ben 
voor opdrachtgevers. Ze zien je niet als de standaard communicatiemedewerker. 
Juist door die inhoudelijke kennis had ik een streepje voor in mijn 
sollicitatiegesprekken. 

Verder genoot ik ook enorm van mijn studietijd in Wageningen. Zo deed ik een 
bestuursjaar bij de studievereniging Ipso Facto. Leuk en leerzaam! Ik maakte 
hier vrienden waar ik nog steeds mee op vakantie ga. Studeren en op jezelf 
wonen is een leuke en spannende tijd, laat het vooral over je heen komen en 
geniet ervan. Voordat je het weet is het voorbij!
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Juul Smeets

  
Projectleider bij LTO Noord

Hoewel je in eerste instantie bij projectleider misschien niet denkt aan een 
communicatie expert, pas ik, meer dan ik van tevoren verwachtte, nog steeds 
bijna dagelijks geleerde theorieën en modellen uit mijn master toe in mijn 
werk als projectleider bij LTO Noord. Als ik iets leerde in Wageningen is het dat 
innovatie niet kan zonder communicatie.

LTO Noord is de belangenbehartiger voor boeren en tuinders in de negen 
provincies boven de rivieren. Als projectleider ben je een verlengstuk van 
de belangenbehartiging. Samen met boeren en tuinders verken je nieuwe 
wegen om te werken aan maatschappelijke opgaven. Ook organiseer je 
praktijkproeven, activiteiten en kennis die bijdragen aan het collectief belang. 
Soms is dat het belang van de boer en tuinder, soms is dat in het belang van 
ons allemaal, als samenleving. Een greep uit mijn werkzaamheden: coördinatie 
en ondersteuning van initiatieven op het gebied van dialoog en verbinding 
(o.a. Boert Bewust), kennissessies organiseren voor ondernemers die (willen) 
ondernemen in de korte keten/ op zoek zijn naar een nieuw verdienmodel, 
trajecten organiseren rondom bedrijfsopvolging en toekomstbestendig 
ondernemerschap, bedenken van communicatie interventies en het opzetten van 
nieuwe samenwerkingsverbanden. 

Bij een groot aantal projecten gaat het over het verbinden van andersdenkende 
belanghebbenden én het creëren van ‘beweging’. Van boeren tot overheden, van 
onderwijs tot periferie. De lessen over dialoog en multi-stakeholder processen 
komen daarbij nog steeds van pas! Ik merkte dat mijn studieachtergrond mij 
helpt bij het ontwerpen van de proceskant van een project, het ontrafelen en 
terugbrengen tot de essentie van complexe situaties. Dat helpt om een goed 
projectplan te maken dat niet alleen haalbaar is in tijd en geld, maar ook 
gedragen wordt door betrokken partijen. 
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Esmée de Nie

  
Medewerker Duurzaamheid bij Gemeente Best

Ik koos heel bewust voor deze master in Wageningen. Juist de mogelijkheid om 
je naast het sociaal-wetenschappelijke te focussen op life sciences sprak mij 
enorm aan. Ik heb geen moment spijt gehad. Je kunt heel veel verschillende 
kanten op en dit wordt ook gestimuleerd. Bij de meeste vakken ben je vrij 
om eigen onderwerpen te kiezen en daardoor ben je altijd bezig bent met 
dingen die je interessant vindt. Zelf richtte ik me op klimaat, duurzaamheid en 
milieuwetenschappen, omdat ik hier graag een baan in wilde vinden.

Tijdens mijn master liep ik stage bij de United Nations Climate Change (UNFCCC) 
in Duitsland, waar ik actief betrokken was bij de Klimaattop van 2017 (COP23 
voor de kenners): een ongelooflijke kans en onvergetelijke ervaring. 

Ik weet zeker dat ik zonder deze studie en mijn stage nu niet als medewerker 
duurzaamheid bij gemeente Best zou werken. In mijn baan ligt de focus meer 
op duurzaamheid dan op communicatie, maar ik merk dat communicatie 
een essentieel onderdeel is van alles waar ik aan werk. Zo houd ik me bij de 
gemeente onder andere bezig met de Regionale Energie Strategie (RES) en 
het aardgasvrij maken van wijken. Dat bestaat voor een deel uit technische 
onderzoeken maar ook uit het communiceren naar inwoners en ondernemers 
en hen betrekken bij alle processen. Daarmee is mijn baan een goede mix van 
strategisch denken en uitvoeren van projecten. Elke dag ga ik met plezier naar 
het werk!

Mijn tip: doe vooral wat je leuk en interessant vindt, dan krijg je er ook energie 
van! Bijvoorbeeld door een uitdagende stage te kiezen, kun je ontdekken waar 
je goed in bent en wat je leuk vindt. Die ervaring alleen al helpt in het vinden 
van een baan waar je hart sneller van gaat kloppen.
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Meer weten?
Bachelor Communicatie en Life Sciences: www.wur.nl/bcl | bcl@wur.nl
Master Communication, Health and Life Sciences, 
specialisatie Communication and Innovation: www.wur.eu/mch | mch.msc@wur.nl


